


 كلداري زياد

 

 

 

هو مؤسس ورئيس مجلس إدارة مكتب كلداري للمحاماه حيث يعمل في مجال  كلداري  زياد عبد الله

حيث أنه رئيس مجلس إدارة مجموعة كلداري  1983المحاماه والإستشارات القانونية منذ عام 

بالإضافة  شركة دانة غاز ش.م.ع.عضو مجلس إدارة مركز دبي التجاري العالمي وللإستثمار. كما إنه 

كما إنه عضو في رابطة المحامين   إلى ذلك، يرأس السيد/ كلداري اللجنة العليا المنظمة لبطولة دبي الدولية للجواد العربي ورئيس مضمار جبل علي.

 الدولية ومعهد المحكمين القانونيين. 

 

ر للاستثما كلداري مجموعة رئيس، والمتحدة العربية الإمارات في قانونيون ومستشارون محامون كلداري مكتب ورئيس مؤسسيعد السيد كلداري 

، علي جبل مضمار مجلس رئيسو ،العربي للجواد الدولية دبي لبطولة المنظمة العليا اللجنة رئيسبالاضافه الى كونه  .المتحدة العربية الإمارات في

 .ع.م.ش غاز دانة شركة إدارة مجلس عضو، والعالمي التجاري دبي مركز إدارة مجلس عضوو

 

 .، ممثلاً لعامة المساهمين2007مارس  14وهو عضو في مجلس إدارة شركة الامارات للاتصالات المتكاملة منذ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 عبدالله الشامسي

 

 

 

 في طويلة بخبرة ويتمتع الإمارات دولة في البارزين الأعمال رجال من الشامسي عبدالله يعتبر

  .الأعمال قطاعات من عدد

 يتولى عبدالله حمد رحمة الشامسي عضوية مجلس ادارة بنك دبي الاسلامي.

 لمدة ثماني سنوات.شغل منصب مدير أحد الفروع التابعة لبنك دبي التجاري  1982وفي العام 

 شغل منصب مدير عام وكالات الملاحة العربية المتحدة واستمر في منصبة قرابة أربعة وعشرون عاماً. 1991وفي العام 

 .الأمريكية المتحدة الولايات في نيويورك جامعة من والاقتصاد المالية الشؤون في البكالوريوس شهادة على حاصل وهو

 .، ممثلاً لعامة المساهمين2007مارس  14وهو عضو في مجلس إدارة شركة الامارات للاتصالات المتكاملة منذ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 أحمد جلفار

 

 

 

 

 ،2011تسلم أحمد عبدالكريم جلفار, مهام عمله كرئيس تنفيذي لمجموعة "اتصالات" في يوليو 

بعد أن شغل منصب الرئيس التنفيذي للعمليات في شركة الإمارات  ،2016وحتى مارس 

 .2011وحتى  2006الإمارات_ خلال الفترة من –للاتصالات 

، وتدرج في إدارات الهندسة وخدمة العملاء 1986للاتصالات )مؤسسة الإمارات للاتصالات( في عام وكان قد انضم إلى شركة مجموعة الإمارات 

 .2011لمنصب الرئيس التنفيذي للعمليات ومن ثم الرئيس التنفيذي للمجموعة في عام  2006والتجارة الالكترونية حتى تم اختياره في عام 

سوقا تعمل فيها المجموعة، ويقدم نموذجا جديدا من الريادة تهدف إلى  16تصالات مسؤولا عن وكان خلال السنوات الخمس الأخيرة من عمله في ا

، وانتقالها إلى قطاع الاتصالات العالمي، ومن خلال مسؤوليته تحضير المجموعة للمرحلة المقبلة من تطورها داخل دولة الإمارات العربية المتحدة

والتجارية والمالية, لتحقيق هدفها في أن تكون واحدة من أهم طوير أعمال المجموعة المهنية والتقنية كرئيس تنفيذي للمجموعة، يعمل جلفار على ت

 مشغلي الاتصالات في المنطقة. وكان أيضا عضو في مجلس إدارة الشركات التالية: 

 2016-2088شركة اتحاد اتصالات )موبايلي( 

 2016-2010شركة اتصالات مصر 

 2016-2014ة شركة الاتصالات المغربي

 وكان جلفار من رواد قطاع الاتصالات في المنطقة، حيث تم انتخابه نائب رئيس مجلس الإدارة في منظمة ) ( الهواتف العالمية.

 .دةتحيحمل جلفار شهادتين الأولى في الهندسة المدنية والثانية الفرعية في علوم الحاسوب من  جامعة غونزاغا في ولاية واشنطن بالولايات الم

 ، كان جلفار من أوائل الخرجين من برنامج محمد بن راشد آل مكتوم لإعداد القادة.2004وفي العام 

 ةويعمل حاليا مدير عام هيئة تنمية المجتمع في دبي بناء على المرسوم الصادر من صاحب السمو حاكم دبي. ويشغل أيضا حاليا عضو مجلس إدار

 وحتى تاريخه، بالإضافة إلى كونه رئيس مجلس إدارة صندوق المعرفة في دبي. 2016بنك رأس الخيمة الوطني منذ أبريل 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 عائشة سلطان

 

 

 

 

 

عاما من الخبرة في كل من  18عائشة سلطان، خبيرة في الإستثمارات المهنية والإستراتجية ولديها 

 إكسبو الإمارات العربية المتحدة والمملكة المتحدة وفرنسا وذلك في عدد من المؤسسات العالمية منها دبي القابضة، وموانئ دبي العالمية، ودبي

 والبنك الملكي الاسكتلندي، وشركة فايزر، وشركة جلاسكو سميث كلاين وعدد من الجهات الحكومية.، ومجموعة بي إيه للاستشارات، 2020

لتوسع ا السيدة سلطان لديها ثروة من الخبرة في الأدوار الإستراتيجية والإدارية عالية النمو، وتنفيذ الاتراتيجيات وتحديد وتطوير وتنفيذ خطط

 قيادة التغيير.والاستثمار وبناء علاقات المساهمين و

لتخطيط ا وهي حاليا مساهم في تطوير مفهوم نظام البيئي جديد، باستخدام قوة الرياضظ والمنافسة لربط الإنسانية التكنولوجيا. كما عملت مؤخراعلى

 23.6على مساحة إجمالية  ساكن، بما في ذلك التجزئة والترفيه والحدائق والمكونات السكنية 250,000الرئيسي لتطوير مدينة جديدة في دبي تخدم 

 مليون متر مربع.

تشغل السيدة سلطان حاليا منصب عضو مستقل غير تنفيذي في مجلس إدارة الرابطة الثقافية الفرنسية في دبي. وعملت سابقا كعضو مستقل غير 

ارد البشرية في المجموعة. كما عملت أيضا تنفيذي في مجلس إدارة مجموعة تيكوم، ورئيسة لجنة التدقيق وإدارة المخاطر ونائبة رئيس لجنة المو

ي فكعضو غير تنفيذي في مجلس إدارة موانئ دبي العالمية لندن غيتواي نورت، ومجلس إدارة موانئ دبي العالمية لندن غيتواي بارك اللوجستية 

 الممكلة المتحدة.

لت درجة الماجستير في البحوث التشغيلية من جامعة ساوثهامبتون صلت عائشة سلطان على شهادة البكالوريوس في الرياضيات واللغة الفرنسية، وناح

تعتبر مريكية. وفي المملكة المتحدة. كما حصلت على شهادة القيادة الإدارية من كلية وارتون لإدارة الأعمال بجامعة بنسلفينيا في الولايات المتجدة الأ

 European Women on ومرشدة في برنامج "، (MSc, BSc, CDir, FloD)عائشة سلطان زميل ومدير معتمد من معهد المديرين البريطاني

Board .في بروكسيل، بلجيكا " 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 آمنة الناخي

 

 

 

تخطيط استراتيجي بخبرة أكثر من  المجتمعية، ومدير المسؤوليةوخبير  ستدامةاأخصائي  20 

 عامًا.

معتمد من مجموعة هارت في الولايات المتحدة ، وقيادي تحول رقميوقيادة نسائية إماراتية بارزة، 

 .من المعهد العالمي للدبلوماسية ساندييجو الولايات المتحدة وبروتوكول عالميخصائي دبلوماسية إلى جانب أ ،الأمريكية

حدث وكباحث أكاديمي، وخبير تجمع بين الخبرة الأكاديمية والعملية، إلى جانب مشاركاتها الدولية في العديد من المؤتمرات في مجال تخصصها كمت

 إستراتيجي. 

 

 .المواقع بالقطاعين العام والخاصقيادة العديد من المؤسسات الوطنية وشغلت العديد من  تتول

ي تنمية تها فارغم الطبيعة القيادية والاستراتيجية للمواقع التي شغلتها إلا أن الجميع يعرفها بشغفها للمسؤولية المجتمعية وحرصها على استثمار خبر

المجتمعية للمؤسسات الحكومية والخاصة في الإمارات  ةالمسؤوليمجتمع الإمارات وخاصة فئة الشباب. وهي من أوائل الإماراتيات في إدخال مفهوم 

قبل  26000ترشيحها من قبل هيئة الإمارات للمواصفات والمقاييس لتترأس اللجنة الوطنية لمراجعة مسودة الآيزو  الناخي تمالتعاون.  ودول مجلس

 الخاص بالمسؤوليات المجتمعية للشركات في دولة الامارات. 26000النشر وفي تفعيل الآيزو 

الوطنية الفريدة، وهو ما عكسه سجلها الأكاديمي والمهني، فبعد تتميز مسيرة الناخي بحرصها على الجمع بين أفضل التجارب العالمية والخبرة 

، توالت الدرجات العلمية العالمية التي حصدتها فحصلت على بكالوريوس 1994حصولها على الدبلوم العالي من كليات التقنية العليا للطالبات عام 

، وتعمل 1998، ثم ماجستير إدارة المعلومات من جامعة ويبستر عام 1996علوم الحاسوب من الجامعة الأمريكية الدولية بريتشموند في لندن عام 

 حالياً على درجة الدكتوراة من جامعة الإمارات في نقل الخبرة في إدارة المعرفة.

ز مهني لآخر. فبدأت وبينما تُعطي الإنجازات الأكاديمية انطباعاً بعدم وجود وقت لأي نشاط آخر إلا أن الناخي كانت في الوقت ذاته تتنقل من إنجا

، بعد الانطلاقه الباهرة للمشروع في الدوله، انتقلت الناخي الى حقل E-Visionتامع شركة اتصالات مع فريق تأسيس روؤية الامار حياتها المهنية 

لأنشطة التعليم والمجتمع لمنطقة ، ثم استقطبتها شركة مايكروسوفت كمدير 2003 لـ  2000محاضراً في جامعة الشارقة من التعليم الجامعي، فعملت 

 .2006لـ  2003الخليج من 

ا الشركة تهوقبل دخول المنافسة لسوق الاتصال الإماراتي ومع اختيار الكفاءات المواطنة التي ستقود شركة الإمارات للاتصالات المتكاملة دو استقطب

 .2009لـ 2006المجتمعي فيها من  المؤسسي وو المسؤولية المجتمعية فيها وشغلت منصب نائب رئيس للاتصال  لتأسيس إدارة الاتصال

عام لإنجازاتها المتتالية جعلتها محط الأنظار وتم تكليفها بقيادة مؤسسات حكومية هامة، فشغلت منصب مدير عام تلفزيون وإذاعة الشارقة في ا

ا بقيادة تحويل التلفزيون والإذاعة إلى مؤسسة الشارقة للإعلام وتولت قيادتها كأول مدير تنفيذي وكما شغلت موقع ، وفي العام ذاته تم تكليفه2009

. وتم اختيارها لتأسيس 2014لـ 2010. وشغلت موقع مستشارة لمؤسسة الشارقة للإعلام من 2010لـ  2009عضو مجلس إدارة لها في الفترة من 

 . 2015لـ 2014لعمل في إمارة الشارقة كمدير عام لها من وإطلاق هيئة تطوير معايير ا

 .هذه المسيرة التي عنوانها الابتكار والشغف للعمل المجتمعي والمساهمة في دخول الإمارات للمستقبل جزء بسيط من مهمات الناخي

 

 

 

 

 



 العوضيعادل 

 

 

 

 
 

هو المؤسس والرئيس التنفيذي لمجموعة الشركات. إدارة العلاقات التجارية العوضي عادل 

التي تغطي منطقة الشرق وتطوير الشراكات مع الشبكات في القطاعات الحكومية والخاصة 

تشمل خبرته في تطوير الأعمال قطاعات مختلفة مثل النقل ، الصحة ، التدريب والتعليم ،  الأوسط.

BPO إدارة الطاقة والمرافق. تشمل خبرته إدارة  لمعلومات والاتصالات ، الطيران ،، تكنولوجيا ا

ومنطقة الشرق  الإمارات العربية المتحدةسوق في العلاقات الحكومية للشركات العالمية ودخول ال

 ارية وعمليات الدمج والاستحواذ.الأوسط. ينصح بالعروض التج

 

 UITPعضو مجلس الإدارة ونائب رئيس عمليات السكك الحديدية في هو العوضي عادل 

MENAمو الحكومية لصاحب الس رئيس فرقة العلاقات، وفي النقلالسياسة النقدية  معترف بها دوليا لعملها في دفع عجلة التنمية . غير ربحية

رئيس حتى الآن(  – 2015)الشراكات وزيادة الأعمال  الإدارة المتنامي ( تقدم مشورة الخبراء لمجلسAAFمؤسسة حميد ) العزيز بن الشيخ عبد

 – 2012القيادات العربية لرابطة المستقبل ) -ضو مجلس إدارة جمعية ألفا ع، و IMDخريجي دول مجلس التعاون الخليجي لمدرسة إدارة الأعمال 

ضو عو كذلك هو، حتى الآنBBG UAE  (2008 – )مدير العلاقات  عضو اللجنة التنفيذية لمجموعة الأعمال البريطانية كحكومة، و(حتى الآن

 .(حتى الآن – 2009)  GTABمجلس إدارة المجلس الاستشاري الخليجي للمواهب

جائزة الخريجين المتميزين للإنجازات المهنية البارزة التي أظهرت نمواً مهنياً ضمن مبادرة ريادة الأعمال من رئيس الجامعة وهو حائز على 

 AUD  (2013) – الأمريكية في دبي

 

متخصص في الأعمال  حصل على شهادة البكالوريوس في إدارة الأعمال من جامعة ولاية كولورادو وشهادة الماجستير في إدارة الأعمال ، وهو

 الدولية في الجامعة الأمريكية في دبي.

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Ziad Galadari 

Mr. Ziad Abdulla Galadari is the Founder and Chairman of Galadari 

Advocates & Legal Consultants and has been practicing as 

Advocate, Legal Advisor and Arbitrator since 1983. He is the 

Chairman of Galadari Investments Group and serves on the Board 

of Dubai World Trade Centre and Dana Gas PJSC. In addition, he 

serves as a Chairman of the Higher Committee for Dubai’s 

International Arabian Horse Championship and Chairman of Jebel 

Ali Racecourse Council.   

 Mr. Galadari has been serving the Board of Directors of Emirates 

Integrated Telecommunications Company (“du”) representing the 

Public Shareholders since 14th March 2007. 

Other Board Directorship: 

 

 Founder & Chairman, Galadari Advocates & Legal 

Consultants, UAE 

 Chairman, Galadari Investments Group, UAE 

 Chairman, Dubai International Arabian Horse Championship  

 Chairman of Jebel Ali Racecourse Council  

 Board Member, Dubai World Trade Centre 

 Board Member, Dana Gas PJSC  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Abdullah Al Shamsi 

Abdullah Al Shamsi is a prominent Emirati businessman with a wealth of 

experience in various industries.  Mr. Al Shamsi has been serving the Board 

of Directors of Emirates Integrated Telecommunications Company (“du”) 

representing the Public Shareholders since 14th March 2007. He also serves 

the Board of Directors of Dubai Islamic Bank. 

 

 

Previously, he worked as General Manager of the United Arab Shipping 

Agency for 24 years and prior to that, he was head of one of the Commercial 

Bank of Dubai’s branches from 1982-1990. He holds a Bachelor’s Degree in 

Finance and Economics from New York University (USA). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Adel Al Awadhi  

Adel Al Awadhi is the Founder and Executive Chairman of The Corporate 

Group. Managing business relationships and developing partnerships with 

networks in government and private sectors covering the MENA region. 

 His business development expertise spans different sectors such as transport, 

health, training and education, BPO, ICT, aviation, energy and facilities 

management. His experience includes managing government relations for 

global companies and market entry in the UAE and MENA region. He advises on 

commercial bids and M&A. 

Personal achievements and awards: 

• Board Member and Vice Chairman Rail Operations of UITP MENA. Non-profit 

internationally recognized for its work in advancing the development of critical 

policy in Transport (2013 – present) 

• Head of Government Relations Task Force for HH Sheikh Abdulaziz Bin Humaid Foundation (AAF) providing 

expert advice to the board growing partnerships and increase business (2015 – present) 

• President of GCC Alumni for IMD Business School (2012 – present) 

• Board Member of ALFA - Arabian Leaders of the Future Association (2012 – present) 

• Executive Committee member for British Business Group as government relations director - BBG UAE (2008 – 

present) 

• Board member of Gulf Talent Advisory Board – GTAB (2009 – present) 

• Distinguished Alumni Achievement Award for notable career which demonstrated professional growth within 

entrepreneurial initiative from the President of American University in Dubai – AUD (2013). 

He earned his BA in Business Administration at Colorado State University and his MBA, specializing in International 

Business at The American University in Dubai. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Ahmed Julfar 

Ahmed Julfar took over as CEO /Etisalt Group in July 2011, 

and until March 2016. Prior to this he was the Chief 

Operation Officer at Etisalat UAE since 2006. Mr. Julfar joined 

Etisalat in April 1986, and assumed various positions in 

engineering, Customer service and Ecommerce, until he was 

selected for the Chief Operations Officer position in 2006.  

During his last five years as CEO of Etisalat, he was 

responsible for the 16 markets Etisalat Operates in the MENA 

region. He was leading the transformation of Etisalat from a 

leading local operator to a leading regional operator and to 

global standards.  

As CEO of Etisalat, he was able to develop professional, 

technical, commercial and financial aspects of the company 

to be among the leading telecom companies in the world. 

Mr. Julfar was also serving as Board of Director member in 

the following companies: 

1. Etihad Etisalat, Mobily KSA 2008-2016 

2. Etisalat Misr, Egypt, 2010-2016 

3. Marco Telecom, Morocco, 2014-2016 

Mr. Julfar was among the top leaders of the region, and he was elected as vice Chairman of GSMA 

(international body responsible for mobile technology and standards) 

Mr. Julfar graduated from Gonzaga University in Washington State, USA in civil Engineering and computer 

science. And in 2004, he graduated from Sheikh Mohammed Bin Rashed Al Maktoum Leaders Program. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Ayesha Sultan  

Ayesha Sultan is a tri-lingual strategy and investment professional with over 18 years’ experience across 

the UAE, UK and France, with multinational organizations including Dubai Holding, DP World, Dubai 

Expo 2020, PA Consulting Group, Royal Bank of Scotland, Pfizer, GlaxSmithKline and Government 

entities. She has a wealth of experience in high growth strategic and managerial roles, covering the 

formulation and implementation of strategy, development and 

execution of mergers and acquisitions, influencing and building 

stakeholder relationships and implementing change. She is currently a 

shareholder in developing a new concept and ecosystem using 

convening power of sports and competition to bridge humanity and 

technology. She has also most recently worked on master planning a 

new city development for Dubai catering to a population over 250,000 

people, including retail, entertainment, park and residential 

components spread over 23.6 million square meters. 

Ms. Sultan is currently serving as a Board Member of the Alliance 

Francaise Institute in Dubai. She has previously served as an 

Independent Non Executive Board Member of TECOM Group, 

Chairperson of the Audit and Risk Committee, and Vice Chairperson of 

the Executive Human Capital Committee, as well as a Board member 

and Chairperson of the Audit and Risk Committee of Smart City Dubai, 

part of Dubai Holding. In addition she has served on the Boards of DP World London Gateway Port and 

DP World London Gateway Park, in the UK. 

Ms. Sultan holds an MSc. In Operational Research and BSc in Mathematics and French from the 

University of Southhampton, UK, and she has completed the Leadership Program from the Wharton 

School of Business, University of Pennsylvania, USA. She is also a Fellow and Chartered Director from the 

UK Institute of Directors (MSc, BSc, CDir, FIoD) and she was a mentor on the pilot program for ‘European 

Women on Board’ hosted out of Brussels, Belgium. 
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Amna Al Nakhi 

Director General in the Government of Sharjah  

With over 20 years’ of experience in Strategic 

Leadership 

 

A prominent Emirati with successful record of creation and 

implementation of strategic plans, including business 

development and project management especially in Corporate 

Social Responsibility, Education, Communications, Media, and 

Technology. 

Leading UAE expert in corporate social responsibility and 

public-private partnerships. Leading woman professional and 

certified in Digital Leadership from Hart Global Management 

Group, USA. 

Also Certified as International Protocol Specialist from the International Institute for Protocol, San Diego, 

USA. 

She has both academic and practical experience. In addition to her participation in myriad international 

conferences in her field as a speaker, an academic researcher and a strategic expert. She has also 

assumed the leadership of several national institutions and has held many positions in both public and 

private sectors.  

Amna Al Nakhi is inducted into Global Women Leaders Hall of Fame at the 5th edition of SAMEAWS 

(South America, Middle East, Africa – Women Summit) under the UK -based CELT in collaboration with 

CEO Club Network and Training Excellence UAE – December 2017 in the presence of HH Sheikh Juma Al 

Maktoum – President of CEO Club UAE. 

With the leading and strategic nature of the positions she has held, she is also known for her passion for 

social responsibility and her keenness for investing her experience in developing the UAE’s community, 

especially youth.  

She is one of the Emirati pioneers to introduce the notion of social responsibility to governmental and 

private institutions in the UAE and the GCC Countries. 

She was nominated by the Emirates Authority for Standardization and Metrology to lead the national 

committee to revise the draft of ISO 26000 before publishing it and to activate ISO 26000 for the social 

responsibility of companies in the UAE.   



Al Nakhi has an outstanding professional life that combines the best international experiences and the 

unique national experience, which is reflected in her academic and professional profiles. After her 

graduation from the Higher Colleges of Technology in 1994, she acquired several international academic 

degrees: 

 A Bachelor in Computer Science from the American International University, Richmond, London 

(1996).  

 M.A of Information Management from Webster University (1998). 

She is currently working on her PhD in the Transfer of Experience in Knowledge Management, United 

Arab Emirates University. 

Despite the noticeable academic accomplishments, Al Nakhi made several professional achievements.  

She started her professional life working for Etisalat E-Vision project, after the successful launch she 

moved to academia as a lecturer at the University of Sharjah (2000 – 2003). Then she was selected by 

Microsoft to work as a manager of educational and social activities in the Gulf area (2003-2006).  

Before the start of competition in the telecommunication market in the UAE and with selecting the 

qualified national cadres to lead the Emirates Integrated Telecommunication Company (du), she was 

chosen to establish the Communication and Social Responsibility Department. She also held the position 

of the Vice President of Institutional Communication and Social Responsibility (2006-2009).  

Her consecutive achievements made her a focus of attention and she was assigned to lead important 

governmental institutions. She became the Director General of Sharjah Television and Radio in 2009. 

She was also assigned to lead the mission of transforming Sharjah TV and Radio to Sharjah Media 

Corporation in the same year and was the first Chief Executive Officer. She also became a member of 

the Board of Directors (2009-2010). In addition, she held the position of an advisor for Sharjah Media 

Corporation (2010-2014), and she was chosen for the establishment and launch of the Sharjah Labour 

Standards Development Authority as a Director General (2014-2015). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




